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Skal dyre- og plantearter forsvinde fra Københavns Kommune? Det vil med sikkerhed blive konsekvenserne 

af det planlagte byggeri på Lærkesletten. Dette strider fuldstændigt imod de målsætninger, som 

Københavns Kommune selv har formuleret i ”Plads til naturen. Strategi for biologisk mangfoldighed i 

København”. 

I disse tider bliver vi igen og igen konfronteret med udryddelse af arter, også her i Danmark, der er det land 

i Europa med mindst vild natur.  

Nærmest alle politikere i Københavns Kommune promoverer sig på at have en grøn politik, men når det 

gælder handling, ser det aldeles sort ud. Hvorfor kan vi ikke passe på den rige natur, der ligger lige uden for 

vores egen dør? 

Det projekterede byggeri profilerer sig ligeså på at være bæredygtigt, ja, arkitektfirmaet Henning Larsen 

Arkitekterne påstår ligefrem, at byggeriet vil øge biodiversiteten. Dette er af indlysende grunde fuldstændig 

urealistisk og et forsøg på greenwashing.  

Ethvert byggeri på Fælleden vil udslette dyr og planter på Lærkesletten og samtidig have ødelæggende 

konsekvenser for områderne optil, herunder Strandengen. Et så gigantisk byggeri med 5000 mennesker vil 

skabe voldsom uro og et enormt tryk på naturen i området, der vil ikke længere være fred og skjul for 

dyrearterne. Allerede i en byggefase vil dyrene forsvinde. Desuden vil Strandengens fredede plantearter og 

de fredede orkideer være truet. Brændeskærmen, der i Danmark kun vokser på Fælleden, vil også være 

truet. 

Hvordan kan det være tale om at øge biodiversiteten, når rådyrene, harerne og en række sangfugle vil 

forsvinde? Hvordan kan man tale om at øge biodiversiteten, når de sjældne padders levesteder forsvinder?  

Det er ikke kun sanglærken, viben og nattergalen, der vil forsvinde fra Københavns Kommune. Andre arter 

er: bynkefuglen, dobbelt bekkasinen, lille præstekrave, gul og hvid vipstjert, engpiber, stillits, tårnfalken 

osv. https://www.youtube.com/watch?v=tpKdj2B-T0w&feature=youtu.be&list=FLtap6FRdX6Sng-

NICitL10w&fbclid=IwAR3Xq8sfP-l3SHe2-E54Ecbx_Cch9xKKmEOI_jhvMvw2LrK_1FNUph2rtFs 

Mange mennesker i København holder af at opholde sig på Amager Fælled, fordi området rummer ufriseret 

natur. Der hvor naturen får lov at udvikle sig på egne præmisser og sikrer biodiversiteten. Det er plads, 

naturen mangler.  

Derfor burde det ikke være muligt at ophæve en fredning, der frarøver naturen retten til at udfolde sig.  

Intet byggeri skal destruere københavnernes naturperle. Det er NU, der skal siges stop, ellers får vi, vores 

børn og børnebørn aldrig mulighed for at opleve naturrigdommene på Amager Fælled. Politikerne kan ikke 

profilere sig på en grøn politik og samtidig være ansvarlige for at destruere vores bynære natur. 

 

Med venlig hilsen 

Anni Nielsen 
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